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Protokół nr 8/2025 
z posiedzenia  

Komisji Budżetowej Rady Miejskiej w Śremie 
 

Miejsce posiedzenia: sala sesyjna (p.24) Urzędu Miejskiego w Śremie, Plac 

20 Października 1, 63-100 Śrem. 

Obrady rozpoczęto 20 marca 2025 r. o godz. 15:30, a zakończono o godz. 

16:07 tego samego dnia 

Posiedzeniu przewodniczyła Katarzyna Łeńska-Szewczak – Przewodnicząca 

Komisji 

 
Przewodnicząca Komisji, Katarzyna Łeńska-Szewczak zwołała posiedzenie 

Komisji Budżetowej Rady Miejskiej w Śremie na 20 marca 2025 r. O zwołaniu 
posiedzenia zostali powiadomieni drogą elektroniczną wszyscy członkowie 
Komisji oraz zaproszeni goście. (Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji stanowią 
załącznik nr 1 do niniejszego protokołu). 

 
Członkowie Komisji obecni wg listy obecności, stanowiącej załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. Obecnych 5 członków komisji. 
 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 
1. Grzegorz Wiśniewski – Burmistrz Śremu, 
2. Krzysztof Lewandowski – Skarbnik Gminy Śrem. 

 
Przewodnicząca Komisji, obrady rozpoczęła o godz. 15:30, witając 

wszystkich zebranych. Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności na sali 
jest obecnych 5 radnych, a więc Komisja jest władna do podejmowania 
prawomocnych decyzji. 

 
Następnie przeszła do porządku obrad przedstawiając wniosek Burmistrza w 

sprawie uwzględnienia  w porządku obrad na posiedzeniu Komisji Budżetowej  
projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej 
wspierającej zieloną transformację miast w Banku Gospodarstwa Krajowego. 
(Wniosek stanowi załącznik nr 3  do protokołu). 



Przewodnicząca Komisji, poinformowała, iż wniosek został złożony na 7 dni 
przed posiedzeniem Komisji w związku z powyższym został uwzględniony w 
porządku obrad. 

Członkowie Komisji więcej uwag nie zgłosili do porządku  obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty w poniższej kolejności: 
1. Przyjęcie protokołu 7/2025 z posiedzenia Komisji. 
2. Informacja nt. umorzeń i odroczeń terminów płatności podatków i opłat 

lokalnych w roku 2024. 
3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

1) w sprawie Statutu gminy Śrem; 
2) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 

na 2025 rok; 
3) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Śrem. 
4) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej wspierającej zieloną 

transformacje miast w Banku Gospodarstwa Krajowego. 
4. Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 
 
 
Ad 1. Przyjęcie protokołu 7/2025 z posiedzenia Komisji. 

Przewodnicząca Komisji przekazała, że do protokołu 7/2025 z ostatniego 
posiedzenia Komisji nie zgłoszono uwag. Wobec powyższego stwierdziła, 
iż protokół z posiedzenia Komisji został przyjęty. 
 
Ad 2. Informacja nt. umorzeń i odroczeń terminów płatności podatków i opłat 
lokalnych w roku 2024. 
(Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu). 

Informację zreferował Skarbnik, Krzysztof Lewandowski. 

Następny Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 
Dyskusja nie została podjęta. 
 
Ad 3. Zaopiniowanie projektu uchwały: 

1) w sprawie Statutu gminy Śrem; 

Przewodnicząca Komisji zaproponowała przejście do dyskusji w tym punkcie 
obrad, ponieważ powyższy projekt uchwały był referowany na poprzednich 
komisjach w obecności członków Komisji. 

Radni wyrazili zgodę. 



Dyskusja nie została podjęta. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowania projektu uchwały w 
sprawie Statutu gminy Śrem; 

Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
Adam Lewandowski (ZA), Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 

 
2) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem 

na 2025 rok; 

Projekt uchwały zreferował Skarbnik Gminy Krzysztof Lewandowski. 

Następnie Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 

W dyskusji głos zabrali. 

Radny Adam Lewandowski 
zapytał, czy projekt Erasmus dotyczy Hiszpanii. 

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, iż nie ma wiedzy w tej chwili na ten temat, ale oczywiście może 
zapytać w tej kwestii dyrektora Szkoły Podstawowej w Dąbrowie. 

Radny Adam Lewandowski 
następnie zapytał czy 500 tys. zł  niewykorzystane z profilaktyki było znaczone 
w zeszłym roku. 

Skarbnik Krzysztof Lewandowski 
odpowiedział, iż w zeszłym roku do planu nie były wprowadzone dochody z 
„małpek”, ponieważ nie było przeznaczenia na powyższe środki. 

Radny Adam Lewandowski 
zapytał, czy w związku z powyższym program profilaktyki uwzględni w bieżącym 
roku środki . 

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, iż jeśli chodzi o środki tzw. „małpkowe” to są trudniejsze do 
wykorzystania, ponieważ zakres zadań jest dużo mniejszy. W związku z 
powyższym przy wydatkowaniu tych środków gmina zwróciła się do instytucji z 
Warszawy z zapytaniem, czy dane zadanie może być realizowane. Następnie 



dodał, iż była sytuacja w której to gmina zwróciła się z pismem, czy może 
zakupić radiowóz policyjny, na co uzyskała odpowiedź negatywną. Na kolejne 
pytanie, czy gmina może rozbudować monitoring odpowiedź była pozytywna, z 
tymże nie może być on w każdym dowolnym miejscu. Rozbudowa jest możliwa 
tylko w miejscach gdzie występują sklepy z alkoholami lub dochodzi do jego 
nadużycia i aktów wandalizmu po alkoholu. W związku z powyższym gmina 
planuje rozbudowę monitoringu na skrzyżowaniu ulicy 1 Maja oraz 
Chłapowskiego. W dalszej kolejności wyjaśnił, że następnym planem z opłaty „ 
małpkowej” jest zakup sprzętów związanych z monitoringiem, czyli zakup 
monitorów dla straży miejskiej. 

Radny Adam Lewandowski 
zapytał, czy podczas sesji projekt uchwały dotyczący pożyczki nie powinien być 
zamieszczony w porządku obrad przed projektem uchwały dot.  budżetu 
i WPF- u. 

Skarbnik Krzysztof Lewandowski 
odpowiedział, iż zgodnie z kolejnością najpierw musi być zadłużenie pożyczki 
uwzględnione w projekcie uchwały budżetu. 

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
dodał, iż pożyczka jest w ramach KPO- zielona transformacja miast. Sugestię o  
podjęciu uchwały gmina otrzymała z Banku Gospodarstwa Krajowego, 
natomiast wniosek był procedowany od ubiegłego roku i został złożony około 
tygodnia temu. BGK wybrało tylko te inwestycje, które w ich ocenie mogą 
zostać zrealizowane. Na koniec wypowiedzi podsumował, iż uchwała musi 
zostać podjęta, aby wniosek mógł zostać dalej procedowany. 

Radny Andrzej Mieloszyński 
dodał, iż w załączniku jest informacja, że ponad 70 tys. zł jest przeznaczone na 
założenie liczników, w związku z powyższym zapytał kiedy nastąpi ich montaż. 

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział,  iż 76 tys.  będzie przeznaczone na montaż liczników, 
przedmiotowe zadanie zostanie zrealizowane w drugim kwartale tego roku. 

Radny Andrzej Mieloszyński 
zapytał czy oprawy oświetleniowe, które teraz są uwzględnione w zadaniach, 
można nazwać postawieniem nowej lampy. Następnie dodał, iż lampa od 
strony ulicy Popiełuszki została przekrzywiona, w związku z tym, iż nie jest to 
pierwsza sytuacja zapytał czy zostało to zarejestrowane na monitoringu. 

 

 



Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, iż monitoring zostanie sprawdzony, natomiast jeśli chodzi o 
modernizację opraw oświetleniowych, to jest to zadanie, które ma na celu 
przeznaczenie środków na wykonanie inwentaryzacji naszego gminnego 
oświetlenia, którego gmina nie posiada. Na ten moment tych punktów jest 
sporo, a gmina przymierza się do złożenia wniosku, który wymaga, aby była 
przeprowadzona inwentaryzacja. Następnie wyjaśnił, iż zaplanowana jest 
wymiana oświetlenia na ledowe z elementami sztucznej inteligencji, która 
umożliwi zarządzanie tym oświetleniem. 

Radny Andrzej Mieloszyński 
dodał, iż w załączniku jest w uwzględniona pożyczka w wysokości ponad 3 mln 
zł, w związku z powyższym zapytał, na jakich warunkach została zaciągnięta. 

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, iż jest to pożyczka z KPO w ramach zielonej transformacji miast, 
która zostanie omówiona w kolejnym punkcie porządku obrad. 
Oprocentowanie wynosi od 1% do 0%,  gmina będzie wnioskowała o 0%. 
Następnie wyjaśnił, iż  w stosunku do komercyjnego zadłużania gminy w 
ramach opuszczonej obligacji ta sytuacja jest bardzo korzystna. W dalszej 
kolejności wyjaśnił, iż w poprzednich latach prowizja banku sięgała nawet do 
1,6% plus stopa WIBOR, która w chwili obecnej wynosi około 5,86%. Następnie 
dodał, iż różnica jest bardzo duża, co pozwoli znacząco obniżyć środki 
finansowe przeznaczane na odsetki. 
 
Dyskusje zakończono. 
 

Następnie przystąpiono do w sprawie zaopiniowanie projektu uchwały 
zmieniającego uchwałę w sprawie uchwały budżetowej gminy Śrem na 2025 
rok; 

Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
Adam Lewandowski (ZA), Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja jednogłośnie  zaopiniowała pozytywnie. 
 
 



3) zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem. 

Projekt uchwały zreferował Skarbnik Gminy Krzysztof Lewandowski. 

Następny Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 

 
W dyskusji głos zabrali. 

Radny Andrzej Mieloszyński 
dodał, iż w załączniku napisane jest 2 miliony złotych przeznaczone na budowę 
osiedla i w związku z tym zapytał, co za tą kwotę będzie wykonane. 

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, iż dopłata 10%  środków na realizację zadania musi pochodzić ze 
środków własnych, czyli gmina musi przeznaczyć na ten cel około 11 mln zł, 
które zostało  rozłożone na 4 lata, a  w roku bieżącym będzie to 2 miliony 
złotych. Następnie dodał, iż do planu realizacji inwestycji wprowadzono małe 
korekty. Ponadto gmina wystąpiła o środki w ramach KPO. W dalszej kolejności 
wyjaśnił, iż osiedle zostanie wybudowane z prefabrykatów co pozwoli zmieścić 
się w terminie realizowanej inwestycji. W związku z powyższym, gmina 
wystąpiła o środki BGK oraz KPO czyli 80% + 15% z BGK. Dodał, iż wniosek który 
został dziś złożony jest na ponad 111 mln zł dofinansowania. Następnie dodał, 
iż jeżeli dobrze pamięta to Spółka już wcześniej dostała około 10 mln zł, z 
których  około 4 lub 5 mln zł zostało wydatkowane na dokumentację.  W dalszej 
kolejności wyjaśnił, iż  jeżeli pozytywnie zostanie procedowany wniosek złożony 
na 111 mln zł to wkład własny będzie mógł zostać zmniejszony, a środki 
finansowe 10 i 5 mln zł, które Spółka TBS już otrzymała i następnie 
wydatkowała,  zgodnie z zapisami w ustawie będzie można je wykorzystać na 
kolejną inwestycję mieszkaniową, która jest planowana. 

Radny Andrzej Mieloszyński 
zapytał, gdzie był złożony wniosek na ulicę Popiełuszki. 

Burmistrz Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, iż dotyczy terenu po SKR-ach. 

Radny Adam Lewandowski 
dodał, iż chciałby zwrócić uwagę, aby bardzo ostrożnie obchodzić się z relacją  
KPO I BGK, aby jedno drugiego nie wykluczało. 

Burmistrz Grzegorz Wiśniewski 
wyjaśnił, iż wspólnie z prezesem TBS uczestniczył w spotkaniu u Wiceministra 
technologii Pana Tomasza Lewandowskiego, ponadto prezes jest w stałym 



kontakcie z dyrektorem BGK. Natomiast,  jeśli chodzi o to 80% + 15 % to 
absolutnie się ono nie wyklucza co zostało sprawdzone pod kątem prawnym. 
 
Dyskusje zakończono. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowanie projektu uchwały 
zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Śrem. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
Adam Lewandowski (ZA), Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 
 

Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 
iż przedłożony projekt uchwały Komisja jednogłośnie zaopiniowała pozytywnie. 
 
 

4) w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej wspierającej zieloną 
transformacje miast w Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Projekt uchwały zreferował Skarbnik Gminy Krzysztof Lewandowski. 

Następny Przewodnicząca otworzyła dyskusje w tym punkcie posiedzenia. 

 
W dyskusji głos zabrali. 

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
dodał, iż jest to finansowanie inwestycji realizowanych w poprzednich latach, 
zgodnie z decyzją Komisji Europejskiej KPO marzec 2020 r., gdyż do tego 
momentu można się cofnąć z refinansowaniem inwestycji. W dalszej kolejności 
dodał, iż gmina planuje przygotować kolejne wnioski w ramach KPO zielonej 
transformacji miast uwzględniając inwestycje planowane do zrealizowania. 
Następnie wyjaśnił, iż trudno odpowiedzieć jakie to będą inwestycje, ponieważ 
jest możliwość uzyskania środków w ramach np. z Wojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej  i jeżeli te instrumenty dotacyjne 
będą lepsze od zielonej transformacji miast wówczas, zostaną wybrane warunki 
korzystniejsze dla gminy. Następnie dodał, iż  na chwilę obecną, również został 
złożony wniosek spółki PGK,  który obejmuje budowę stacji tankowania bio 
CNG na kwotę, jeżeli dobrze pamięta 4 990 000 zł, ponadto trwa analiza jeszcze 
innych inwestycji, jeżeli chodzi o spółkę PGK i śremskie Wodociągi oraz Śremski 



Sport w związku z tym w najbliższych miesiącach gmina prawdopodobnie 
będzie starała się o kolejne środki  z KPO. 

Radny Adam Lewandowski 
dodał, iż od 1 kwietnia Związek Miast Polskich jest beneficjentem projektu 
generator innowacji, który wpisuje się w „Green Miast” w związku z powyższym 
na pewno pojawi się szereg spotkań, które przybliżą możliwość pozyskania 
dodatkowych środków. 

Burmistrz Grzegorz Wiśniewski 
wyjaśnił, iż gmina chętnie w tych spotkaniach weźmie udział i podziękował za 
możliwość wzięcia udziału w poprzednich spotkaniach, które organizował 
Związek Miast Polskich. Dodał, iż w ostatnim czasie odbyło się spotkania ze 
spółką Śremskie Wodociągi, Śremski Sport i PGK, ponieważ mają największy 
potencjał, a spółdzielnia musi mieć 3 partnerów. W związku z powyższym 
gmina chce bardzo szybko podjąć działania w kwestii spółdzielni energetycznej. 
Następnie wyjaśnił,  że spółdzielnie energetyczne na ten moment są bardzo 
korzystne. 

Radny Adam Lewandowski 
dodał, iż powyższa możliwość kończy się w czerwcu, natomiast poleca wizytę 
studyjną w Bydgoszczy, która przedstawia sztuczną inteligencję odpowiedzialną 
za całe oświetlenie. 

Burmistrz Grzegorz Wiśniewski 
odpowiedział, iż na ten temat rozmawiał w Poznaniu z dyrektorem wydziału 
Urzędu Miasta w Bydgoszczy. Natomiast podczas samej rozmowy wyszło, iż 
największą „bolączką” gminy jest oświetlenie ledowe w szkołach w związku z 
tym pojawia się bardzo duży problem energii biernej, która jest bardzo droga. 

Adam Lewandowski 
dodał, iż w Polsce płacimy najwięcej za energię w stosunku do Europy. 
 
Dyskusje zakończono. 
 

Przystąpiono do głosowania w sprawie zaopiniowanie projektu uchwały w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej wspierającej zieloną 
transformacje miast w Banku Gospodarstwa Krajowego. 

Wyniki głosowania: 
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 
Adam Lewandowski (ZA), Katarzyna Łeńska-Szewczak (ZA), Andrzej 
Mieloszyński (ZA), Piotr Mulkowski (ZA), Zdzisław Żeleźny (ZA) 



 
Przewodnicząca Komisji podsumowując wynik głosowania stwierdziła, 

iż przedłożony projekt uchwały Komisja zaopiniowała pozytywnie. 
 

(Opinia Komisji dot. projektów uchwał stanowi załącznik nr 5 do niniejszego 
protokołu). 

 
(Raport z przeprowadzonych głosowań stanowi złącznik do 6 do niniejszego 

protokołu). 
 
 
Ad 4.  Sprawy bieżące w zakresie działania Komisji. 

Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję w tym punkcie obrad. 

Radny Andrzej Mieloszyński 
zapytał, jakie gmina ma dochody na ten rok z wszystkich podwyżek podatku. 

Skarbnik Krzysztof Lewandowski 
odpowiedział, iż jeśli chodzi o dochody z wszystkich podatków to jest to kwota 
zaplanowana na około 36 milionów złotych, a w stosunku do roku ubiegłego 
jest to wzrost około 5,5 miliona złotych na podatkach. Czyli 5 100 000 zł to 
kwota z podatków od nieruchomości, a 400 000 zł to dochód z podatku 
rolnego.  Następnie dodał, iż w kwestii  środków transportowych, początkowo 
zaplanowany został spadek dochodów na kwotę 500 000 zł,  ale na ten moment 
dzięki trzem nowym podmiotom, w późniejszym okresie zostanie zwiększony 
plan dochodów o kwotę 300 000 zł. 

Radny Andrzej Mieleszyński 
z jakim taborem przyszły nowe podmioty 

Skarbnik Krzysztof Lewandowski 
odpowiedział, iż 2 tabory liczą po około 120 pojazdów, a jeden tabor ponad 30 
pojazdów. 

Burmistrz Śremu Grzegorz Wiśniewski 
podał, iż na ten moment jeszcze kilka podmiotów interesuje się przeniesieniem 
się do gminy Śrem i chodzi tylko o siedzibę w KRS Spółki Prawa Handlowego, a 
nie o fizycznym lokowaniu podmiotu. 
 
 
 

 



Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodnicząca Komisji – Katarzyna 
Łeńska-Szewczak podziękowała za udział w posiedzeniu Komisji, zamykając 
obrady o godz. 16:07. 

 
 

Na tym posiedzenie komisji i protokół zakończono. 
 
 
 

Przewodnicząca 
Komisji Budżetowej 

/-/ Katarzyna Łeńska-Szewczak 
 
 
 
 

Załączniki do protokołu: 
1. Zawiadomienia o posiedzeniu Komisji. 
2. Lista obecności Radnych. 
3. Wniosek u uzupełnienie porządku obrad.  
4. Informacja nt. umorzeń i odroczeń terminów płatności podatków i opłat 

lokalnych w roku 2024. 
5. Opinia Komisji dot. projektów uchwał. 
6. Raport z przeprowadzonych głosowań. 

 
 
Protokół sporządziła: 
w/z Jolanta Napieralska  
Podinspektor  


